
 ZÁPIS č. 3 (69) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 24. února 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 

 
Přítomni:  viz presenční listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni:   Němeček/FP, Holešinský/FCH, Rosman/FaME 

Hosté:    rektor Vavřín, prorektorka Zemánková, prorektor Hobst 

 

 

PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Informace prorektora Hobsta o činnosti oddělení dislokace a stavební činnosti rektorátu 

VUT v roce 1997 a o stavu pozemků ve správě hospodaření VUT a jejich využití 
3.  Informace rektora Vavřína o výměně pozemků s Magistrátem m. Brna za pozemky vhod-

nější k využití VUT a další informace 
4.  Informace ekonomické komise AS VUT o projednání návrhu osnovy “Finančního plánu - 

neinvestiční prostředky 1998” a osnovy “Analýzy výsledku hospodaření za rok 1997” 
5.  Informace prorektorky Zemánkové o činnosti zahraničního oddělení rektorátu VUT v roce 
1997 

6.  Změna Statutu FaME 
7.  Změna příloh Statutu VUT 
8.  Různé 

Program jednání byl doplněn o informace rektora Vavřína o připravované výměně pozemků 
VUT s Magistrátem m. Brna a další důležité informace. Z časových důvodů byl bod 4. Infor-
mace o Technologickém parku zrušen a bude uskutečněn na některém z příštích zasedání. 

 

Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
K zápisu z minulého jednání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Úkol 18.1/97 
Obnovit jednání s firmou OMV, s. r. o. k uzavření nové smlouvy. 
Nový návrh na dnešním zasedání nebyl předložen, úkol trvá. 

Úkol 1.1/98 
Zpracovat rozbor výsledků hospodaření jednotlivých fakult a rektorátu VUT za rok 1997 
Zajistí: Ing. Pěnčík 
Termín: po zpracování 13. uzávěrky - úkol trvá. 

Úkol 1.2/98 
Zpracovat dodatek Konkursního řádu VUT v návaznosti na změny, které na VUT proběhly 
Zajistí: prorektor Kadrnožka 
Termín: 10. 3. 1998 
Úkol trvá. 
 
Úkol 2.1/98 
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Připravit osnovu finančního členění rozpočtu 1998 a osnovu analýzy hospodaření VUT v roce 
1997 bez naplnění čísly.  
Materiály byly rozeslány, jednání EK proběhlo, informace podal Doc. Friedl. - viz bod 4). 

Úkol 2.2/98 
Zpracovat generel všech pozemků a ploch s vytypováním možností a vhodnosti jejich per-
spektivního využití. 
Zajistí: prorektor Hobst 
Informaci podal prorektor Hobst - viz bod 2) - úkol trvá. 
Do 30. 6. 1998 připravit podrobněji možnosti využití pozemků ve správě VUT, možná 
v návaznosti na nový VŠ zákon. 

 
Ad 2) Informace prorektora Hobsta o činnosti oddělení dislokace a stavební činnosti 
          rektorátu VUT v roce 1997 a o stavu pozemků ve správě hospodaření VUT, 
          jejich využití a jejich případná výměna s Magistrátem m. Brna za pozemky 
         vhodnější k využití VUT 
Prorektor Hobst podal obsáhlou informaci o pozemcích, ke kterým má VUT v Brně právo 
hospodaření. Pozemky, zobrazené na snímcích pozemkových map spolu s barevnými letec-
kými snímky základních objektů VUT (zhotovené leteckým ústavem FS), promítnul na fóli-
ích. Soupis pozemků, rozdělených do devíti kategorií, bude spolu s vybranými snímky po-
zemkových map přílohou zápisu z dnešního jednání AS VUT (obdrží pouze každá fakulta 
v jednom vyhotovení). Kompletní materiál bude uložen na sekretariátě AS VUT k nahlédnutí 
a eventuálnímu vykopírování aktuálně nezbytných informací. 
 
 
Ad 3) Informace rektora Vavřína o výměně pozemků s Magistrátem m. Brna  
          za pozemky vhodnější k využití VUT a další informace. 
 
POZEMKY K VÝMĚNĚ S MAGISTRÁTEM MĚSTA BRNA: 
Rektor Vavřín informoval o jednáních, která mezi VUT a Magistrátem m. Brna proběhla. 
Výměna pozemků si žádá souhlas dvou důležitých grémií - ze strany VUT Akademického 
senátu a ze strany Magistrátu Rady města Brna.  

Původní návrh zahrnuje tyto pozemky ve správě hospodaření VUT k výměně: 
⇒ část chodníku a břehy na ul. Technické (Brněnské komunikace budou realizovat výstavbu 

chodníku od ul. Královopolské k FS); 
⇒ část parcely na ul. Vídeňská 2 (minimální zábor) pro výstavbu cyklistické stezky; 
⇒ zbytek parcely na ul. Rezkově, kterou VUT nemůže využívat; 
⇒ pozemek pod Kaplanovou budovou. 
Původní návrh pozemků ve vlastnictví Magistrátu m. Brna k výměně: 
⇒ pozemek pod rektorátem na ul. Kounicově. 
Vedení VUT považuje za důležité získat pozemek pod budovou rektorátu z důvodu budoucí-
ho odprodeje budovy. Protože hodnota pozemků navrhovaných k výměně ze strany VUT je 
podstatně nižší, než pozemek pod rektorátem, Magistrát m. Brna nyní požaduje: 
⇒ další pozemky před FS v areálu PPV s dodatkem, že tyto pozemky budou městem vloženy 

do TPB. 
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VUT souhlasí v případě, že do původního návrhu bude zahrnuta výměna pozemků v areálu 
kolejí VUT na ul. Kolejní  a pozemky atletického areálu PPV budou převedeny VUT bez po-
žadavku náhradních pozemků podle původních platných dohod. 
Výměna pozemků se bude řídit cenovou mapou města Brna a soudními odhady.   

Jednání s Magistrátem zatím nejsou ukončena a rektor Vavřín požádal AS VUT o předběžný 
souhlas s připravovaným návrhem výměny. Po ukončení všech jednání bude konečný návrh 
předložen ke schválení AS VUT a Radě m. Brna. 

 

DISKUSE: 
Doc. Münsterová upozornila na nesplnění příslibu ze strany TPB o obnovení bezbariérového 
přístupu a nevhodnost plánovaného umístění parkoviště do vzdáleného prostoru od FS. Před 
FS vznikne pouze úzký pruh ve vlastnictví VUT a škola nebude moci ovlivnit další průběh 
výstavby. Rektor Vavřín sdělil, že o umístění v areálu TPB projevily zájem 3 české firmy - 
ORGREZ, Delong Instruments a Delong Instruments Industrial. Výstavba je podmíněna zís-
káním nových pozemků. Kaplanova budova je asi ze 76 % pronajata. 

Po diskusi navrhl Ing. Zmrzlý vzhledem k závažnosti celé záležitosti ponechat možnost vyjád-
ření k výměně pozemků až na příštím zasedání AS VUT, s možností posouzení jak 
v ekonomické komisi AS, tak individuálním posouzení senátorů. Následně může být hlasová-
no o předběžném souhlasu s výměnou pozemků. Všichni členové AS VUT souhlasili. 

 
DALŠÍ INFORMACE REKTORA VAVŘÍNA: 

⇒ Příprava rozpočtu pro rok 1998 
Rektor informoval o svém dnešním jednání s děkany fakult, které se uskuteční ve 12:00 ho-
din. Výsledkem jednání mohou být buďto zásadní připomínky, které si vyžádají delší čas na 
úpravu připravovaného rozpočtu, nebo bude návrh rozpočtu projednán bez závažných připo-
mínek a materiál bude možné ihned upravit. Ve druhém případě může být první návrh rozpoč-
tu na rok 1998 předložen členům EK AS VUT do konce tohoto týdne. Termín jednání EK byl 
navržen na příští úterý dne 3. 3. 1998 v 10:30 hodin na rektorátě VUT. 

⇒ Návrh na doplnění Vědecké rady VUT 
Rektor seznámil senátory se svým návrhem, aby po úmrtí Prof. Zhoře byl řádným členem VR 
VUT jmenován Prof. Ondráček, který byl dosud jejím stálým hostem. Vzhledem k jeho vel-
kým zkušenostem, získaným ve funkci náměstka MŠMT, považuje rektor jeho členství za 
nezanedbatelný přínos pro VUT. 
Také tento návrh byl přijat jako předběžný, hlasování proběhne na příštím zasedání AS VUT. 

⇒ Průběh jednání o návrhu VŠ zákona 
Byla ustavena čtyřčlenná komise: poslanci Zeman (ČSSD), Kroupa (ODA), Koucký (ODS), 
Prokop a jako konzultant MŠMT náměstek ministra  Hálek. Jejich práce spočívá v tom, že pro 
další čtení návrhu zákona připravují novou verzi, která by měla projít Parlamentem.  

⇒ Zastoupení prorektora Kadrnožky  
V době nemoci prorektora Kadrnožky bude agendu vědy a výzkumu rektorátu VUT řídit rek-
tor, bude jmenován náhradní statutární zástupce.  

Doc. Hlavenka požádal rektora o splnění svého požadavku předložit podrobné čerpání finanč-
ních prostředků STZ za rok 1996, 1997, a to jak ze schváleného rozpočtu, tak i na co byly 
použity jejich výdělky. Tento požadavek je součástí “Stanoviska ekonomické komise ze dne 
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17. 2. 1998. Rektor souhlasil, čerpání finančních prostředků bude zapracováno do materiálu 
“Analýza výsledku hospodaření za rok 1997”. 
 
 
Ad 4) Informace ekonomické komise AS VUT o projednání návrhu osnovy 
              “Finančního plánu - neinvestiční prostředky 1998” a osnovy “Analýzy 
              výsledku hospodaření za rok 1997” 
Materiály předložené kvestorem spolu s písemným “Stanoviskem EK AS VUT” k výše uve-
deným materiálům byly předloženy členům AS VUT na dnešním zasedání. Jednání EK se 
uskutečnilo dne 17. 2. 1998. Vysvětlující rozklad k předloženému “Stanovisku” přednesl 
vzhledem k nepřítomnosti předsedy EK Prof. Němečka Doc. Friedl. Ing. Zmrzlý navrhl hla-
sovat k připomínkám EK jednotlivě.  

Nejdříve se AS VUT vyjádřil hlasováním k bodu c) “Stanoviska EK k návrhu osnovy 
materiálů”: Ing. Kozák požaduje stanovit příspěvky jednotlivých fakult na centrální pracoviště 
a fondy dle nákladového počtu studentů.  

Hlasování: 
Kdo souhlasí s tímto protinávrhem? 
Pro - 8 hlasů 
Proti - 11 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Návrh Ing. Kozáka nebyl přijat. 
 
Doc. Hlavenka se jednání EK nemohl zúčastnit a jeho připomínky byly do “Stanoviska”  za-
pracovány až po jednání EK (viz bod d). Se zařazením rozboru podrobného čerpání finanč-
ních prostředků STZ za rok 1996, 1997 do “Analýzy výsledku hospodaření za rok 1997” rek-
tor Vavřín souhlasí. Další tři body týkající se Fondu informačních technologií, Fondu vědec-
ko-technických databází a Fondu vědy a umění po diskusi Doc. Hlavenka stáhl.  
 
Dále členové AS VUT diskutovali o bodě b). Kriticky se vyjádřili k tomu, že nebyli dostateč-
ně informováni o rozhodnutí MŠMT o maximálním nárůstu přepočteného počtu studentů celé 
školy 5 % proti stavu k 31. 10. 1996.  

Rektor sdělil senátorům, že toto rozhodnutí bylo oznámeno děkanům fakult na jednání KR 
dne 10. 6. 1997 a je uvedeno v zápise z KR. Fakulty mohly překročit počty přijatých studentů 
pouze na svoji zodpovědnost, s rizikem nepřidělení finančních prostředků na studenty přijaté 
nad rámec povoleného 5 % limitu. Jestliže některá fakulta limit nedočerpala, mohla být tato 
rezerva po dohodě převedena jiné fakultě, která jej převýšila. Přesto, že tato možnost byla 
využita, VUT překročilo limit o 250 studentů. Fakultám, které limit nepřekročily, budou při-
děleny veškeré finanční prostředky. Fakulty, které překročily, dostanou finance pouze na limi-
tovaný počet studentů. Návrh řešení bude dnes projednán na jednání rektora s děkany fakult.  

Ing. Hoffmann požádal o předložení ekonomických materiálů všem členům AS VUT 
s předstihem před jednáním AS VUT, protože se jedná o materiály závažného charakteru 
a členové AS nemají možnost si je dostatečně  prostudovat. Ostatní senátoři souhlasili. 

Doc. Zbořil požádal o informaci, jaký je vývoj počtu studentů na jednotlivých fakultách za 
poslední 3 roky. Informace bude podána na příštím zasedání AS VUT. 

 

Následovala přestávka, ve které odešli 4 senátoři. 
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Po přestávce členové AS VUT přistoupili k hlasování k bodu a) a b) Stanoviska EK AS VUT 
k návrhu osnovy materiálů. 

Hlasování: 
Kdo souhlasí s navrženými body a) a b)? 
Pro - 16 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 1 
AS VUT schválil  
a)  návrhy osnov materiálů: “Finanční plán - neinvestiční prostředky 1998” a “Analýza vý-

sledku hospodaření za rok 1997” 
b)  Doporučení: 

∗ respektovat usnesení senátu VUT o přídělu 73,6 % rozpočtovaných částek na fakulty 
∗ ověřit počty studentů u fakult dosud ve vývoji 
∗ neřešit příděl fakulty menší než 90 % proti roku 1997 dokrytím novým přerozdělením 

rozpočtu, 
obsažené ve “Stanovisku EK AS VUT, přijatém na jednání dne 17. února 1998. 
 
 
Ad 5) Informace prorektorky Zemánkové o činnosti zahraničního  
           oddělení rektorátu VUT v roce 1997 
Prorektorka Zemánková informovala o: 

1.  Spolupráci s fakultami VUT - předávání veškerých informací, které přicházejí 
z centrálních orgánů  

a)  Studijní pobyty - zahraniční oddělení pravidelně informuje o všech nabídkách 
přicházejících na VUT o spolupráci a stipendiích na setkáních s proděkany fakult pro 
zahraniční styky. Na nich jsou společně vybíráni účastníci ke stážím. 

b)  Konference - podporuje aktivní účast akademického staffu na mezinárodních  odbor-
ných konferencích. 

c)  Projekt Tempus - z nejúspěšnějších projektů realizovaných zahraničním oddělením 
rektorátu VUT v roli koordinačního pracoviště jsou projekty TEMPUS. Nyní je VUT 
koordinátorem i kontraktorem. 

d)  Jiné projekty: 
⇒ projekty studentské mobility budou do budoucna realizovány prostřednictvím pro-

jektu ERASMUS - SOCRATES; 
⇒ možnost zapojení do programu LEONARDO DA VINCI; 
⇒ spolupráce s rakouskými odborníky, kterou podporuje AKTION; 
⇒ s francouzskými vysokými školami program BARRAND; 
⇒ CEEPUS - Central European Exchange Program for University Studies; 
⇒ MŠMT informovalo o připravovaných mezinárodních dohodách s Itálií, Řeckem, 

Kubou, fakulty byly vyzvány k zapojení a předložení projektu. 

2.  Konference 
Rektorát poskytuje finanční prostředky pracovníkům fakult na částečné pokrytí nákladů 
spojených s jejich aktivní účastí na mezinárodních akcích v zahraničí. 

3.  Jazyková příprava studentů a pedagogů 
4.  Další aktivity: 
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⇒ členství VUT v zahraničních společnostech - placená a bezplatná (CRE, OECD, 
TEXT....); 

⇒ přijímání zahraničních delegací a hostů na rektorátě v rámci stávající spolupráce 
a k navázání nových kontaktů - francouzští hosté, hosté z Ukrajiny, Německa, Anglie; 

⇒ participace na přípravě veletrhů vysokoškolského vzdělávání (Kypr); 
⇒ příprava výstav v aule rektorátu; 
⇒ příprava zahraničních cest vedoucích pracovníků reprezentujících VUT. 

5.  Výstavy 
Ve spolupráci s kulturním, vědeckým a jazykovým centrem při francouzské ambasádě 
v Praze byly uspořádány v aule rektorátu VUT výstavy: 
⇒ “Le mond fractal” 
⇒ “Studenti v cizině” - výsledky studentských prací ze zahraničních pobytů. 

 
Na závěr prorektorka Zemánková pozvala přítomné senátory na zahájení výstavby fotografií 
“Pocta Bretani”, které se uskuteční dne 4. března v 16:00 hodin v aule rektorátu VUT. Výsta-
va se bude konat od 4. do 18. března 1998. 

 

Ad 6) Změna Statutu FaME 
Probíhá diskuse změny  statutu, nový návrh bude předložen na příštím zasedání AS VUT. 

 

Ad 7) Změna příloh Statutu VUT 
Dne 12. února 1998 se uskutečnila pracovní schůzka legislativní komise AS VUT 
s prorektorem Kadrnožkou, Dr. Šauerem a Dr. Králíkem. Námitky LK vznesené na tomto 
zasedání byly zapracovány do posledního znění předloženého materiálu a zaslány členům LK. 
Upravené návrhy Organizačního a Konkursního řádu VUT budou zaslány všem členům AS 
VUT jako příloha dnešního zápisu, aby se o nich mohlo na příštím zasedání hlasovat. Vzhle-
dem k onemocnění prorektora Kadrnožky převezme práce na dokončení Organizačního 
a Konkursního řádu rektor Vavřín ve spolupráci s prorektorem Dubem. 

 
Ad 8) Různé 
⇒ Na dnešním zasedání obdrželi senátoři Závěrečnou zprávu o činnosti AS VUT v Brně za 

funkční období listopad 1996 až prosinec 1997. K této zprávě nebyly vzneseny žádné zá-
važné připomínky a bylo přistoupeno k hlasování. 

Hlasování: 
Kdo souhlasí s předloženou zprávou? 
Pro - 17 hlasů 
Proti - 0 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
UAS 2 
Závěrečná zpráva o činnosti AS VUT v Brně za funkční období listopad 1996 až prosince 
1997 byla přijata. 
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Příští zasedání AS VUT se uskuteční dne 24. března 1998 v8:00 hodin  
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 

 

 
 
PROJEDNANÉ MATERIÁLY: 
1.  Osnova materiálů “Finanční plán - neinvestiční prostředky 1998” a “Analýza výsledku 

hospodaření  za rok 1997” 
 
PŘÍLOHY: 
1.  Seznam pozemků ve správě VUT a  jejich rozdělení podle využití 
2.  Návrh Organizačního a Konkursního řádu VUT 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                                        předseda 

 

 

Zapsala: J. Cardová 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


